
BRM.0002.2.2022 

P r o t o k ó ł  nr  XLVII/2022 

sesji Rady Miejskiej Inowrocławia, 

odbytej 28 lutego 2022 r. w trybie zdalnym 

(z wykorzystaniem  środków porozumiewania się na odległość) 

................................................................................................................................ 
 

Ad 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 
 

Tomasz Marcinkowski, Przewodniczący Rady Miejskiej o godz. 1000 otworzył sesję 

Rady Miejskiej Inowrocławia i po powitaniu radnych oraz zaproszonych gości 

stwierdził, iż w sesji uczestniczy 23 radnych, co wobec ustawowego składu Rady 

wynoszącego 23 osoby, stanowi kworum pozwalające na podejmowanie 

prawomocnych decyzji i uchwał.  
 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Sesji przewodniczył: Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI 
 

Sekretarz obrad: Elżbieta Jardanowska   
 

Ad 2. Propozycje zmian do porządku obrad. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Wysoka Rado, w związku z atakiem Federacji Rosyjskiej na Ukrainę i trwającą już 

piąty dzień wojną na jej terytorium, proszę o ujęcie w porządku dzisiejszych obrad 

przygotowanego wcześniej projektu stanowiska Rady Miejskiej, które zostało 

państwu przekazane za pośrednictwem poczty elektronicznej:   
 

„Rozpatrzenie projektu stanowiska w sprawie wyrażenia solidarności  

z narodem ukraińskim”.  
 

Przystępujemy do głosowania.   
 

Kto jest za przyjęciem proponowanej zmiany? 
 

Głosowanie 1 - za przyjęciem proponowanej zmiany – ujęcia w porządku obrad 

„Projektu stanowiska w sprawie wyrażenia solidarności z narodem ukraińskim”. 

 

Wynik głosowania: za - 23, przeciw – 0, wstrzym. się – 0. 
 

Rada przyjęła proponowaną zmianę i proszę umieścić ją w punkcie 13 porządku 

obrad.   
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 

Czy ktoś z państwa ma inne propozycje zmian do porządku obrad?  
 

Nie widzę chętnych do zabrania głosu. 
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Stwierdzam, że Rada obradować będzie zgodnie z przesłanym porządkiem obrad, 

który uwzględnia przyjętą przed chwilą zmianę.  
 

Porządek obrad:  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 

2. Propozycje zmian do porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu XLVI sesji Rady Miejskiej Inowrocławia.  

4. Wybór sekretarza obrad. 

5. Informacja o pracy Prezydenta Miasta Inowrocławia, w tym z wykonania 

uchwał Rady Miejskiej Inowrocławia. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu Miasta Inowrocławia na rok 2022: 

− wystąpienie Skarbnika Miasta Inowrocławia, 

− wystąpienie Przewodniczącej Komisji Budżetu i Finansów, 

− zapytania do projektu uchwały i dyskusja, 

− głosowanie. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Miasta Inowrocławia na lata 2022-2034: 

− jak w punkcie 6. 

8. Przedstawienie „Sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli 

na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych 

przez Miasto Inowrocław (jednostkę samorządu terytorialnego) za rok 2021”:  

− wystąpienie Naczelnika Wydziału Oświaty i Sportu, 

− wystąpienie Przewodniczącej Komisji Oświaty i Kultury, 

− wystąpienie Przewodniczącej Komisji Budżetu i Finansów, 

− dyskusja. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za pobyt 

dziecka w żłobku, dla którego organem prowadzącym jest Miasto Inowrocław, 

maksymalnej opłaty za wyżywienie dziecka w żłobku oraz częściowego 

zwolnienia od ponoszenia opłat:  

− wystąpienie Naczelnika Wydziału Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia, 

− wystąpienie Przewodniczącej Komisji Zdrowia, Rodziny i Pomocy 

Społecznej, 

− wystąpienie Przewodniczącej Komisji Budżetu i Finansów, 

− zapytania do projektu uchwały i dyskusja, 

− głosowanie. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  przyjęcia sprawozdania z realizacji 

„Planu działań w zakresie polityki zdrowotnej dla Miasta Inowrocławia na lata 

2016-2021” za okres 2019-2021: 

− wystąpienie Naczelnika Wydziału Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia, 

− wystąpienie Przewodniczącej Komisji Zdrowia, Rodziny i Pomocy   

Społecznej, 

− zapytania do projektu uchwały i dyskusja, 

− głosowanie.  
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11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt domowych 

na terenie Miasta Inowrocławia na 2022 r.: 

− wystąpienie Naczelnika Wydziału Gospodarki Komunalnej, Środowiska  

i Rolnictwa, 

− wystąpienie Przewodniczącego Komisji Porządku Publicznego, 

Bezpieczeństwa Obywateli i Ochrony Środowiska, 

− wystąpienie Przewodniczącej Komisji Budżetu i Finansów, 

− zapytania do projektu uchwały i dyskusja, 

− głosowanie. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie odstąpienia od zbycia w drodze 

przetargu nieruchomości położonej w Inowrocławiu przy ul. Poznańskiej 249: 

−  wystąpienie Naczelnika Wydziału Gospodarki Przestrzennej  

i Nieruchomości, 

−  wystąpienie Przewodniczącego Komisji Ładu Przestrzennego, Gospodarki 

Nieruchomościami i Spraw Mieszkaniowych,  

−  zapytania do projektu uchwały i dyskusja, 

−  głosowanie. 

13. Rozpatrzenie stanowiska w sprawie wyrażenia solidarności z narodem 

ukraińskim: 

− wystąpienie Przewodniczącego Rady Miejskiej Inowrocławia, 

− zapytania do projektu uchwały i dyskusja, 

−  głosowanie. 

14. Przedstawienie obwieszczenia w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały 

w sprawie Statutu Miasta Inowrocławia: 

− wystąpienie Przewodniczącego Rady Miejskiej Inowrocławia, 

− dyskusja. 

15. Przedstawienie sprawozdań z działalności komisji Rady Miejskiej Inowrocławia 

za 2021 r.: 

− wystąpienie Przewodniczącego Rady Miejskiej Inowrocławia, 

− dyskusja. 

16. Wolne wnioski i informacje bieżące. 

17. Zakończenie obrad. 

 

Ad 3. Przyjęcie  protokołu XLVI sesji Rady Miejskiej Inowrocławia. 
 

Jan Gaj – sekretarz obrad XLVI sesji Rady Miejskiej: 

Poinformował, że protokół odzwierciedla przebieg sesji i wnosi o jego przyjęcie. 
 

Głosowanie  2 - Przyjęcie protokołu z XLVI sesji Rady Miejskiej Inowrocławia: 
 

Wynik głosowania: za -  23, przeciw – 0, wstrzym. się – 0. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik  nr 3 do protokołu. 
 

 

 

http://bip.inowroclaw.pl/bip_download.php?id=32309
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Ad 4.  Wybór sekretarza obrad.   
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Na sekretarza obrad proponuję panią radną Elżbietę Jardanowską.   
 

Czy są inne propozycje? Nie słyszę. Czy pani radna wyraża zgodę? 
 

Elżbieta Jardanowska – Radna RMI: 

Tak, wyrażam zgodę. 
 

Głosowanie 3 – wybór sekretarza obrad (Elżbieta Jardanowska)  
 

Wynik głosowania: za - 22, przeciw – 0, wstrzym. się – 1. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 

Sekretarzem obrad została pani Elżbieta Jardanowska. 

 

Ad 5. Informacja o pracy Prezydenta Miasta Inowrocławia, w tym z wykonania 

uchwał Rady Miejskiej Inowrocławia.  
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Informację tę otrzymaliście Państwo wraz z materiałami na sesję. Zapytania 

do informacji radni mogli i mogą składać na piśmie. 
 

Ad 6. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia budżetu Miasta Inowrocławia na rok 2022.  
 

Dorota Rutkowska  – Skarbnik Miasta Inowrocławia: 

Przedstawiła projekt uchwały wraz z autopoprawką. 
 

Maria Stępniowska – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów: 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 
 

Zapytania do projektu uchwały i dyskusja:  

Nie było. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zamykam punkt zapytania do projektu uchwały i dyskusja.  

Przystępujemy do głosowania. 
 

Głosowanie 4 – za podjęciem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu Miasta Inowrocławia na rok 2022.  
 

Wynik głosowania: za - 16, przeciw – 6, wstrzym. się – 1. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr XLVII/449/2022 zmieniającą 

uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Inowrocławia na rok 2022. 

 

http://bip.inowroclaw.pl/bip_download.php?id=32314
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Ad 7. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Inowrocławia na lata 2022-2034. 
 

Dorota Rutkowska  – Skarbnik Miasta Inowrocławia: 

Przedstawiła projekt uchwały uwzględniający zmiany wprowadzone autopoprawką  

do uchwały budżetowej. 
 

Maria Stępniowska – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów: 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 
 

Zapytania do projektu uchwały i dyskusja: 

Nie było.  
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zamykam punkt zapytania do projektu uchwały i dyskusja.  

Przystępujemy do głosowania. 
 

Głosowanie 5 – za podjęciem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Inowrocławia na lata 2022-2034. 
 

Wynik głosowania: za - 17, przeciw – 6, wstrzym. się – 0. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr XLVII/450/2022 zmieniającą 

uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Inowrocławia na lata 

2022-2034.   
 

Ad 8. Przedstawienie „Sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń 

nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach 

prowadzonych przez Miasto Inowrocław (jednostkę samorządu terytorialnego) 

za rok 2021”. 
 

Magdalena Kaiser – Naczelnik Wydziału Oświaty i Sportu: 

Przedstawiła sprawozdanie. 
 

Elżbieta Jardanowska – Przewodnicząca Komisji Oświaty i Kultury: 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawione sprawozdanie. 
 

Maria Stępniowska – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów: 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawione sprawozdanie. 

 

Zapytania do projektu uchwały i dyskusja: 

Nikt nie zabrał głosu.  

 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zamykam punkt zapytania do sprawozdania i dyskusja.  
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Ad 9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za 

pobyt dziecka w żłobku, dla którego organem prowadzącym jest Miasto 

Inowrocław, maksymalnej opłaty za wyżywienie dziecka w żłobku oraz 

częściowego zwolnienia od ponoszenia opłat.  
 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia:  

Przedstawił projekt uchwały wraz z autopoprawkami.  
 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Rodziny i Pomocy Społecznej: 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 
 

Maria Stępniowska – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów: 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały.  
 

Zapytania do projektu uchwały i dyskusja:  

Nie było. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zamykam punkt zapytania do projektu uchwały i dyskusja.  
 

Przystępujemy do głosowania. 
 

Głosowanie 6 – za podjęciem uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za 

pobyt dziecka w żłobku, dla którego organem prowadzącym jest Miasto 

Inowrocław, maksymalnej opłaty za wyżywienie dziecka w żłobku oraz 

częściowego zwolnienia od ponoszenia opłat.  
 

Wynik głosowania: za - 16, przeciw – 6, wstrzym. się – 1. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr XLVII/451/2022 w sprawie 

ustalenia wysokości opłat za pobyt dziecka w żłobku, dla którego organem 

prowadzącym jest Miasto Inowrocław, maksymalnej opłaty za wyżywienie dziecka 

w żłobku oraz częściowego zwolnienia od ponoszenia opłat.  
 

Ad 10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania  

z realizacji „Planu działań w zakresie polityki zdrowotnej dla Miasta 

Inowrocławia na lata 2016-2021” za okres 2019-2021.  
 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia: 

Przedstawił projekt uchwały. 
 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Rodziny i Pomocy Społecznej: 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 
 

Maria Stępniowska – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów: 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały.  
 

Zapytania do projektu uchwały i dyskusja:  

Nie było.  
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Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zamykam punkt zapytania do projektu uchwały i dyskusja.  

Przystępujemy do głosowania. 
 

Głosowanie 7 – za podjęciem uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania  

z realizacji „Planu działań w zakresie polityki zdrowotnej dla Miasta Inowrocławia 

na lata 2016-2021” za okres 2019-2021. 
 

Wynik głosowania: za - 23, przeciw – 0, wstrzym. się – 0. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr XLVII/452/2022 w sprawie 

przyjęcia sprawozdania z realizacji „Planu działań w zakresie polityki zdrowotnej 

dla Miasta Inowrocławia na lata 2016-2021” za okres 2019-2021. 
 

Ad 11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki 

nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt 

domowych na terenie Miasta Inowrocławia na 2022 r.  
 

Urszula Marczewska – Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Środowiska  

i Rolnictwa:  

Przedstawiła projekt uchwały. 
 

Grzegorz Piński – Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Bezpieczeństwa 

Obywateli i Ochrony Środowiska: 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 
 

Maria Stępniowska – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów: 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały.  
 

Zapytania do projektu uchwały i dyskusja: 

Głos zabrali radni: pan Jacek Tarczewski, pan Patryk Kaźmierczak. 
 

Jacek Tarczewski – Radny RMI: 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo. Łudziłem się zapewne czekając, że 

nowy projekt będzie pozbawiony w § 8 stwierdzenia „adopcja”. Poruszałem to już 

wielokrotnie i myślę, że przez rok można było znaleźć jakiś wyraz zastępczy, żeby 

jednak nie używać określenia „adopcja” w stosunku do zwierząt. Dla mnie ten 

termin jest nierozłącznie związany z ludźmi, więc z przykrością zagłosuję 

przeciwko tej jakże potrzebnej uchwale. 
 

Patryk Kaźmierczak – Radny RMI: 

Szanowni Państwo ja powiem tak: lepiej milczeć, niż głupio mówić. Ja zamilknę.  
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Szanowni Państwo, przypominam sobie dyskusję w roku poprzednim. Temat tego 

określenia był dosyć szczegółowo wyjaśniany. Jest to powszechne sformułowanie, 

które odnosi się nie tylko do ludzi, ale generalnie do wszystkich zwierząt z całego 

świata i myślę, że nie potrzebnie wracamy do tego tematu.  
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Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zamykam punkt zapytania do projektu uchwały i dyskusja.  

Przystępujemy do głosowania. 
 

Głosowanie 8 – za podjęciem uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt domowych na 

terenie Miasta Inowrocławia na 2022 r.  
 

Wynik głosowania: za - 22, przeciw – 1, wstrzym. się – 0. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr XLVII/453/2022 w sprawie 

przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt domowych na terenie Miasta Inowrocławia na 2022 r. 
 

Ad 12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie odstąpienia od zbycia  

w drodze przetargu nieruchomości położonej w Inowrocławiu przy  

ul. Poznańskiej 249. 
 

Romuald Kaiser – Naczelnik Wydziału Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomości:  

Przedstawił projekt uchwały. 
 

Jacek Bętkowski – Przewodniczący Komisji Ładu Przestrzennego, Gospodarki 

Nieruchomościami i Spraw Mieszkaniowych: 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały.  
 

Zapytania do projektu uchwały i dyskusja: 

Nikt nie zabrał głosu.  
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zamykam punkt zapytania do projektu uchwały i dyskusja.  

Przystępujemy do głosowania. 
 

Głosowanie 9  – za podjęciem uchwały w sprawie odstąpienia od zbycia w drodze 

przetargu nieruchomości położonej w Inowrocławiu przy ul. Poznańskiej 249. 
 

Wynik głosowania:  za - 22, przeciw – 0, wstrzym. się – 0. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła uchwałę nr XLVII/454/2022 w sprawie 

odstąpienia od zbycia w drodze przetargu nieruchomości położonej w Inowrocławiu 

przy ul. Poznańskiej 249. 
 

Ad 13. Przedstawienie projektu stanowiska w sprawie wyrażenia solidarności 

z narodem ukraińskim.  
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Wysoka Rado, jak powiedziałem na wstępie sesji, w związku z agresją Rosji na 

Ukrainę i toczącymi się tam działaniami wojennymi, proponuję przyjęcie 
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stanowiska Rady Miejskiej Inowrocławia o treści przesłanej Państwu na pocztę  

e-mail. 
 

Zapytania do projektu stanowiska i dyskusja: 

Głos zabrali radni: pan Patryk Kaźmierczak, pan Jacek Tarczewski, pan Dobromir 

Szymański. 
 

Patryk Kaźmierczak – Radny RMI: 

Według mnie Putin zapisze się w kartach historii zaraz obok Hitlera i Stalina wśród 

największych zbrodniarzy wojennych, mordujących ludność cywilną. Ukraińcy jak 

wiemy bronią nie tylko swojej niepodległości, ale również tych wartości, które nam 

Polakom, Inowrocławianom, ale przede wszystkim Europejczykom są bardzo 

bliskie, wolność demokracji. Inowrocław będzie wspierał Ukrainki, Ukraińców, 

ukraińskie dzieci. I ten projekt stanowiska Szanowni Państwo to dla nas wszystkich 

wielkie zobowiązanie do pomocy, ale też z drugiej strony sprawdzian solidarności. 

I jestem przekonany, że ten sprawdzian solidarności zdamy jako Inowrocław i jako 

jego mieszkańcy. Na koniec powiem tylko, iż jestem przekonany, że Ukraina 

wyjdzie zwycięsko z tej wojny. Zwłaszcza, że z frontu dobiegają informacje o tym, 

że Rosjanie ponoszą wielkie straty. Ukraina broni się  dzielnie i skutecznie. Także 

będę głosował za przyjęciem tego stanowiska. Chwała wolnej Ukrainie.  
 

Jacek Tarczewski – Radny RMI: 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo ja bym prosił o zmodyfikowanie tego 

stanowiska. Ono jest dość tak na okrągło napisane. Proponuję w § 1 w zdaniu:  

„W obliczu niczym nieuzasadnionej agresji Federacji Rosyjskiej na suwerenne 

państwo Ukrainę – naszego sąsiada, partnera i przyjaciela – Rada Miejska 

Inowrocławia – w imieniu całej społeczności lokalnej miasta Inowrocławia – 

okazuje wsparcie i pełną solidarność z narodem ukraiński.” zamienić słowo 

„agresji” na „napaść zbrojną”, czyli byłoby „napaści zbrojnej pod przywództwem 

Władimira Putina na suwerenne państwo Ukrainę” i następnie „okazuje wsparcie  

i pełną solidarność” zmienić na „okazuje solidarność i wsparcie narodowi 

ukraińskiemu”. To jest jedna zmiana. Następna zmiana w zdaniu: „Wyrażamy 

stanowczy sprzeciw wobec ataków agresji”. To nie są ataki agresji. Powinno być: 

„Wyrażamy stanowczy sprzeciw wobec ataków zbrojnych wymierzonych przeciwko 

suwerenności i integralności terytorialnej Ukrainy”. I w kolejnym akapicie, gdzie 

mamy: „Całemu narodowi ukraińskiemu ślemy wyrazy solidarności i wsparcia” już 

wcześniej mamy, że okazujemy solidarność i wsparcie i to zdanie zamieniłbym na 

następujące: „Prezydentowi Ukrainy Wołodymyrowi Zełenskiemu i całemu 

narodowi gratulujemy bohaterskiej postawy. Życzymy, aby wspólnie przetrwał ten 

trudny czas i aby odzyskał utracone poczucie spokoju i bezpieczeństwa”. Następnie 

„Chwała bohaterskiej Ukrainie” napisałbym po tym zdaniu: „Ukraina musi nadal 

być wolnym, suwerennym i niepodległym państwem”. Albo nawet zamienił. 

Natomiast w § 2 powinno być: „Zobowiązuje się Prezydenta Miasta Inowrocławia 

do przesłania stanowiska do ambasady Ukrainy w Polsce”. Dlaczego Prezydenta? 

Ponieważ Prezydent jest jedynym organem gminy, który ma pełnomocnictwa do 

reprezentowania społeczeństwa na zewnątrz. Przykro mi panie Przewodniczący. 

Taką mam wykładnię niedawno od pana Sekretarza Miasta Inowrocławia i tak 
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rzeczywiście jest, tak prawo stanowi. Wobec tego w imieniu nas radnych pan może 

być jako ten, który wnosi w uzasadnieniu podpis, a podpis Prezydenta 

z uzasadnienia bym przeniósł na § 2.  
 

Dobromir Szymański – Radny RMI: 

Zgodzę z panem radnym Kaźmierczakiem jak i z panem radnym Tarczewskim, że ta 

uchwała jest bardzo potrzebna. Ma ona wymiar symboliczny, ale na pewno 

wesprzemy tym  Ukraińców, którzy już mieszkają w naszym mieście, którzy jeszcze 

do nas przyjadą. Wesprzemy również tych, którzy walczą o naszą wolność i o pokój 

w Europie. I proszę wszystkich radnych, aby również głosowali za przyjęciem tego 

projektu.  
 

Grzegorz Kaczmarek – Radny RMI: 

Chciałabym tylko powiedzieć, że „agresja” to jest synonim ataku, także myślę, że 

nie trzeba tu nic zamieniać.  
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Tak, poza tym pojęcie „agresji” jest pojęciem bardzo szerokim. Nie musimy tego 

zawężać do synonimu „napaści zbrojnej”. Szanowni Państwo, wracając do wniosku 

pana radnego Jacka Tarczewskiego myślałem, że to będzie jakiś jeden zwrot, ale pan 

Tarczewski całkowicie próbuje przewrócić sens temu wypracowanemu wcześniej 

stanowisku. Dlatego jestem przeciwny wszystkim proponowanym przez niego 

poprawkom za wyjątkiem jednej i pozostawienie tego stanowiska takim jakim 

Państwo go otrzymali. Natomiast w istocie w § 2 należy wpisać, że zobowiązuje się 

Prezydenta Miasta Inowrocławia do przesłania stanowiska do ambasady Ukrainy 

w Polsce. I to jest jedyna poprawka, o którą proszę w tym stanowisku.  

Czy mając na uwadze te wszystkie uwagi pana radnego Jacka Tarczewskiego, czy 

podzielają Państwo mój pogląd, żeby je odrzucić? Bo taki jest mój wniosek i nie 

będziemy głosować każdej poprawki wniesionej przez pana radnego. 

Kto jest za tym, żeby pozostawić to stanowisko w takiej treści jak zostało ono 

Państwu przesłane z poprawioną treścią §2?  
 

Głosowanie 10  – za odrzuceniem zmian zgłoszonych przez radnego pana Jacka 

Tarczewskiego do projektu stanowiska w sprawie wyrażenia solidarności  

z narodem ukraińskim.  
 

Wynik głosowania:  za - 17, przeciw – 6, wstrzym. się – 0. 
 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Stwierdzam, że stanowisko pozostanie w takiej treści, jaką Państwo otrzymali  

z poprawką w § 2. 
 

Jacek Tarczewski – Radny RMI: 

Panie Przewodniczący, czy mogę słowo? 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Jest już po głosowaniu, ale proszę.  
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Jacek Tarczewski – Radny RMI: 

Myślałem, że pan Przewodniczący uznał, że tak jest ich dużo i może zapyta, czy 

któryś chce zrezygnować z poprawki, czy zostajemy przy jakiejś. Arbitralnie 

rozstrzygnął pan, co można zmienić, a co nie. Doskonale zdaję sobie z tego sprawę, 

ale po to zostało to stanowisko przedłożone i sesja jest po to, żeby na niej 

dyskutować i wnosić poprawki. Nie bójmy nazywać spraw po imieniu, bo będzie 

podobnie jak z drugą wojną światową. Do dzisiaj używa się określenia „wybuch II 

wojny światowej”. Nie.  Była napaść Niemców na Polskę i napaść Rosji na Polskę. 

Agresja jest to działanie na zewnątrz. I owszem, można to ująć, ale to jest agresja 

zbrojna. W związku z tym takie stanowisko jest naprawdę słabiutkie. Dlatego 

chociaż zostawiłbym tą „napaść zbrojną” pod przywództwem Putina, bo potem się 

okaże, że cały naród rosyjski napadł na Ukrainę i nie ma winnego, bo Putina nie 

będzie.  
 

Elżbieta Jardanowska – Radna RMI: 

Panie Przewodniczący nad tym nie idzie przejść do porządku dziennego. Panie 

radny, przypominam panu, że Putin, którego nienawidzę z całego serca, to nie 

jedyny agresor. Musielibyśmy wymienić Putina, Białoruś, a mi się wydaje, że takie 

stanowisko właśnie ogólne pokazuje, że generalnie jesteśmy przeciwko agresji.  

 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Szanowni Państwo, czuję głębokie ubolewanie, że przy tak wydawałoby się 

oczywistej sprawie jak przyjęcie tego stanowiska, mamy taką niepotrzebną 

dyskusję. Naprawdę jest mi ogromnie przykro. I najłatwiej jest proszę Państwa jak 

się nie zrobi nic, a potem w czasie sesji próbuje się wywrócić cały dokument do 

góry nogami zastępując jedne zwroty, które są zwrotami bardzo szerokimi, bo 

agresja to nie tylko „napaść zbrojna”. „Napaść zbrojna” jest pojęciem zawężającym. 

Tam dochodzi do szeregu innych przykrych dla ludności cywilnych rzeczy. Dlatego 

uważam, że użyte pojęcie „agresji” jest pojęciem jak najbardziej właściwe. Po 

drugie niczego nie zrobiłem tutaj arbitralnie. Był przygotowany projekt stanowiska, 

którego inicjatorem jest Prezydent Miasta Inowrocławia i Przewodniczący Rady. 

Pan radny Tarczewski zgłosił bardzo dużo poprawek. Ja natomiast złożyłem 

wniosek dalej idący, żeby nie przeciągać niepotrzebnie tej dyskusji prowadzącej nie 

wiem ku czemu. Nie wiem jaki cel pan radny z kolegami chciał osiągnąć, którzy też 

byli przeciwni odrzuceniu jego wniosków. Złożyłem po prostu wniosek 

o odrzucenie ich w całości. I tak żeście Państwo to przegłosowali. Podkreślam, że 

był to wniosek dalej idący niż wnioski złożone przez pana radnego Tarczewskiego. 

W związku z tym nie widzę tutaj żadnego naruszenia z mojej strony statutu czy 

procedur.  
 

Wysoka Rado, żeby zamknąć tą niepotrzebną dyskusję na dosyć oczywisty  

i łączący cały nasz naród i elity polityczne pogląd, przystępujemy do głosowania. 
 

Głosowanie 11  – za przyjęciem stanowiska w sprawie wyrażenia solidarności  

z narodem ukraińskim.  
 

Wynik głosowania:  za - 23, przeciw – 0, wstrzym. się – 0. 
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Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
 

Rada Miejska Inowrocławia podjęła stanowisko nr XLVII/1/2022 w sprawie 

wyrażenia solidarności z narodem ukraińskim.  

 

Ad 14. Przedstawienie obwieszczenia w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu 

uchwały w sprawie Statutu Miasta Inowrocławia. 

 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Szanowni Państwo, na podstawie art. 16 ust. 3 ustawy z dnia 20 lipca 2000 r.  

o ogłaszaniu aktów normatywnych i niektórych innych aktów prawnych (Dz. U.  

z 2019 r. poz. 1461) ogłasza się w załączniku do niniejszego obwieszczenia 

jednolity tekst uchwały nr X/99/2003 Rady Miejskiej Inowrocławia z dnia 

26 czerwca 2003 r. w sprawie Statutu Miasta Inowrocławia (Dz. Urz. Woj. 

Kujawsko-Pomorskiego poz. 1356). 
 

Tekst jednolity tej uchwały uwzględniający wszystkie przyjęte dotychczas zmiany, 

zostanie ogłoszony w Wojewódzkim Dzienniku Urzędowym Województwa 

Kujawsko-Pomorskiego w formie obwieszczenia. 
 

Zapytania do obwieszczenia i dyskusja: 

Głos zabrał radny: pan Damian Polak. 
 

Damian Polak – Radny RMI: 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. Ja mam takie dwie uwagi co do tego statutu 

i jego tekstu jednolitego. Tekst jednolity, akt normatywny ułatwia pracę urzędnikom 

i firmom, które współpracują z Urzędem Miasta, ale mam wątpliwości co do 

aktualności tego aktu. Dlatego, że w załączniku nr 1 do statutu mamy załączoną 

mapę Miasta Inowrocławia chyba z 2002 r., albo jeszcze starsza, na której nie ma 

naniesionych nowych ulic. Nie ma np. ul. Unii Europejskiej, nie ma ul. Prymasa 

Glempa, nie ma ul. Pileckiego, nie ma ronda nowo wybudowanego. Na osiedlach 

też nie ma nowych dróg. Po prostu ta mapa jest nieaktualna. Dodatkowo w opisie, 

który jest zawarty w złączniku nr 1, przykładowo  jest opis wschodniej granicy 

Miasta Inowrocławia, gdzie jest zapis, że wschodnia krawędź cmentarza Marulewy 

ją wyznacza i przecięcie ul. Marulewskiej przebiega południkowo wzdłuż pasa 

drogi gruntowej. Tej drogi gruntowej Szanowni Państwo już nie ma. Jest ul. Unii 

Europejskiej, więc warto by było ten załącznik nr 1 zaktualizować i załączyć 

aktualną mapę Miasta Inowrocławia, żeby ten akt jednolity, normatywny nie 

wprowadzał nikogo w błąd. Po drugie taka moja propozycja, aby w złączniku nr 2, 

jeśli mówimy o insygniach samorządowych Miasta Inowrocławia, mamy wszystkie 

pieczęcie wymienione i również można byłoby tutaj zawrzeć pieczęć Młodzieżowej 

Rady Miasta Inowrocławia. Jest to organ miejski, również Miejskiej Rady 

Seniorów, jeśli taką pieczęć owa Rada posiada.  
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Przypomnę, że to jest obwieszczenie w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu 

uchwały w sprawie Statutu Miasta Inowrocławia. Wszystkie uchwały, które do tej 
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pory były uchwałami zmieniającymi ten tekst podstawowy zostały ujęte  

w jednym dokumencie. Te rzeczy, o których mówi pan radny Damian Polak. Myślę, 

że nie bez słuszności, mogą się odnosić, ale musielibyśmy to zrobić  

w formie zmiany samego statutu, a nie możemy brzydko mówiąc „gmerać”  

w obwieszczeniu, bo mamy statut obowiązujący zgodnie z tymi uchwałami 

zmieniającymi, które do tej pory były przez Radę podjęte i w takiej treści po to, 

żeby ułatwić wszystkim korzystanie z tego dokumentu. I po to jest to 

obwieszczenie. Z kolei przy jakichś następnych zmianach statutu, a pewnie takowe 

nastąpią będziemy porostu zmieniać te rzeczy, które są nieaktualne.  
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zamykam punkt zapytania do obwieszczenia i dyskusja.  
 

Ad 15. Przedstawienie Sprawozdań z działalności komisji Rady Miejskiej 

Inowrocławia za 2021 r. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Szanowni państwo, na podstawie art. 21 ust. 3 ustawy o samorządzie gminnym oraz 

na podstawie § 68 ust. 4 Statutu Miasta Inowrocławia, komisje przedkładają Radzie, 

roczne sprawozdania ze swojej działalności. Te sprawozdania wraz  

z materiałami na sesję zostały Państwu przekazane wcześniej. Nie ma więc potrzeby 

ich odczytywania. 
 

Zapytania do projektu uchwały i dyskusja: 

Nikt nie zabrał głosu.  
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Zamykam punkt zapytania do obwieszczenia i dyskusja.  
 

Ad 16. Wolne wnioski i informacje bieżące. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Czy w tym punkcie ktoś z Państwa chciałby przedstawić informacje lub złożyć 

wnioski dotyczące organizacji prac Rady i komisji lub miejsca i czasu ważnych dla 

Miasta uroczystości lub imprez? (§ 40 ust. 1 Statutu Miasta).  
 

Jacek Tarczewski – Radny RMI: 

Chciałbym poprosić pana Prezydenta, aby nam wyjaśnił sprawę listu intencyjnego 

jaki podpisał Soda Ciech Mątwy na budowę termicznej utylizacji odpadów. Ja 

złożyłem kilka pisemnych pytań do Biura, w związku z podanym projektem. 

Chciałbym, żeby pan Prezydent kilka słów do mieszkańców powiedział w celu 

uspokojenia całej sytuacji, bo to wymaga wyjaśnienia szerszego, nie tylko suchy 

komunikat związany z podpisaniem listu intencyjnego. Jest już sporo głosów  

z obawami o kolejną kłopotliwość, uciążliwość dla mieszkańców miasta. 

Szczególnie dzielnicy Mątwy.  
 

Ryszard Brejza – Prezydent Miasta Inowrocławia: 

Panie Przewodniczący, wszystkie informacje na ten temat posiadają spółki, które 

mają budować tą instalację. Jest uruchomiona strona internetowa, są odpowiednie 
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informacje już na naszych stronach. Zachęcam pana radnego i wszystkich 

zainteresowanych do sięgnięcia do nich. Do mnie żaden głos taki, o jakim 

wspomina pan radny Tarczewski do tej pory nie dotarł. A po raz pierwszy 

informowałem o takich planach, takiej instalacji (zresztą starało się Janikowo o nią 

również, Burmistrz Janikowa podpisywał dwa listy intencyjne w tej sprawie) już 

dwa lata temu. Także tego czasu było dosyć dużo, pomimo pandemii oczywiście na 

wyjaśnianie, na przekazywanie informacji. I my to czyniliśmy. Ktokolwiek się 

zwracał to udzielaliśmy informacji na miarę tej wiedzy, jaką posiadamy. My nie 

budujemy tej instalacji. Budują inne spółki w porozumieniu z Ciechem na terenie 

należącym do Ciech Sody w Mątwach na terenie Inowrocławia. I to jest wszystko 

co można w tej chwili przekazać. Ja nie widzę żadnych podstaw do niepokoju. 

Chyba, że komuś bardzo zależy na wygórowaniu takiego niepokoju to wtedy 

sytuacja może się oczywiście zmienić. Od strony rzeczowej wszystkie informacje są 

przekazywane i jeżeli pan radny do nas występuje, bo ja akurat o tym nie słyszałem, 

w jakiś sposób np. pisemnym lub interpelacją to dostanie pan z pewnością 

odpowiedź, ponieważ będziemy przekazywali takie zapytania do inwestora. My nie 

jesteśmy inwestorem. A inwestycja jest potrzebna i bardzo interesująca pod 

wieloma względami, jeżeli będzie realizowana do tej koncepcji, jaką zaprezentował 

inwestor, nie powinna budzić absolutnie żadnego poczucia zagrożenia 

w Inowrocławiu a tym bardziej w Mątwach. Wręcz przeciwnie, będzie z niej więcej 

korzyści zarówno w Mątwach, jak i w całym Inowrocławiu.  
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

Dziękuję panu Prezydentowi. Kierując to bardziej nie tyle do radnych, ale do 

słuchających nas być może Inowrocławian w materiałach, które były wysyłane 

Państwu Radnym, zawarty był link do strony internetowej, o której wspominał pan 

Prezydent tj. inowroclaw-nowa-energia.pl. Na tej stronie w sposób bardzo obszerny 

i czytelny przedstawiony jest plan tej inwestycji. Wszyscy radni otrzymali już ten 

link, więc pozostaje w nadziei, że się Państwo z tym zapoznali, natomiast wszyscy 

ci, którzy być może nie wiedzą o tej stronie internetowej to zachęcam do jej 

odwiedzenia. Wszystko w sposób wyczerpujący i jasny jest tam opisane. 
 

Szanowni Państwo: 
 

► Następną (roboczą) sesję przewiduję na dzień 28 marca 2022 r. Materiały na 

sesję w statutowym terminie zostaną przesłane drogą elektroniczną na adresy  

e-mail. 
 

► Przypominam również, że do 30 kwietnia br. należy złożyć oświadczenia 

majątkowe za 2021 r. Powinno ono być złożone według stanu na dzień  

31 grudnia 2021 roku. Oświadczenie majątkowe wraz z kopią PIT za rok 

poprzedni i jego ewentualną korektą, radni składają na ręce Przewodniczącego 

Rady w dwóch egzemplarzach (2 oryginały oświadczenia), z czego 1 egz. 

przesyłany jest do Urzędu Skarbowego.  
 

Druki oświadczeń majątkowych zostały przekazane radnym za pośrednictwem 

gońców. 
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Ad 17. Zakończenie obrad. 
 

Tomasz Marcinkowski – Przewodniczący RMI: 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, zamykam XLVII sesję Rady Miejskiej 

Inowrocławia.  
 

Sesja trwała od godz. 1000 do godz. 1120. 

 

 

 

Przewodniczący 

Rady Miejskiej Inowrocławia 

 

/-/ Tomasz Marcinkowski 

 

 

 

Sekretarz obrad: 

 

/-/ Elżbieta Jardanowska 

 
 

 

Protokółowała: /-/ Monika Kozioł  

 

 

 

Nagranie z obrad sesji oraz imienne wykazy głosowań radnych udostępniono w Biuletynie 

Informacji Publicznej: bip.inowroclaw.pl  

 

 

 

 


